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Polgármesteri eseménynapló

Február 5. A Polgármesterek a Falukért Egyesü-
let ülésén vettem részt, ahol Czunyiné Dr. Ber-
talan Judit, a Közigazgatási és Területfejlesztési 
Minisztérium államtitkára tartott tájékoztatót a 
Versenyképes Járások Programmal kapcsolato-
san.
Február 12. Kérésemre Faragó Ferenc alpolgár-
mester Úr képviselt az Építési és Közlekedési 
Minisztériumba szervezett egyeztetésen, ame-
lyet Nagy Bálint államtitkár Úr hívott össze a 
103-as főút kapcsán.
Február 13. A Dorogi Többcélú Kistérségi Tár-
sulás ülésén vettem részt, ahol elfogadtuk a 
Dorogi Többcélú Kistérségi Társulás 2025. évi 
költségvetéséről és a költségvetés végrehajtá-
sának szabályairól szóló határozatot, valamint 
határozatot hoztunk az államháztartásról szó-
ló 2011. évi CXCV. tv. 29/A §-a alapján a Dorogi 
Többcélú Kistérségi Társulás költségvetés vár-
ható hatásairól. Ezek után konzultációt tartot-
tunk a Versenyképes Járások Programmal kap-
csolatosan.
Február 15. A Tokod Önkéntes Tűzoltó Egyesület 
újra alakulásának 10. évfordulójának tiszteleté-
re szervezett programon vettem részt.
Február 15. Programütközés miatt Faragó Fe-
renc alpolgármester úr képviselt a Tát-Tokod 
települések közösen megrendezett borverse-
nyén.
Február 20. Barabás Zsolt úrral, a Magyar Közút 
Nonprofit Zrt. vármegyei igazgatójával egyez-
tettem a 103-as főút Pincevölgyi csomópontjá-
nak ügyében.
Február 24. A februári soron következő rendes 
testületi ülésen vettem részt.

Február 25. Hivatalunkba látogatott az Építé-
si és Közlekedési Minisztérium képviseletében 
Thoroczkay Zsolt főosztályvezető Úr és Kőhal-
mi Zsuzsanna, valamint a Magyar Közút NZrt. 
Komárom-Esztergom Vármegyei Igazgató-
ság képviseletében Barabás Zsolt igazgató Úr. 
A megbeszélés során közösen dolgoztunk egy 
olyan megoldáson, amely a 2025. január elsejé-
től főúttá kijelölt 103. számú főút (korábbi 1119. 
jelű út) és az 1118-as számú út pincevölgyi cso-
mópontjának fejlesztését célozza.
Február 27. A Komárom-Esztergom vármegyei 
közgyűlés idei első ülésén vettem részt.
Március 1. Tokod-Üveggyárban az ECSET szer-
vezésében megvalósuló Farsangi Bálba látogat-
tam el, ezt követően pedig részt vettem a 39. 
Sárisápi Nyílt Borverseny és a 13. Sárisápi Nyílt 
Pálinka- és Párlatverseny ünnepélyes ered-
ményhirdetésén.
Március 4. Húshagyó kedden részt vettem a 
pincevölgyben a több évtizedes hagyományok-
kal bíró a tokodi farsangtemetésen, ahol utolsó 
útjára kísértük Farsang Ferkót. 
Köszönöm szépen Tokod Nagyközség Önkor-
mányzata dolgozóinak, az Együtt Tokodért 
Egyesület, a PÁ-DI-DI tánccsoport, a Borvi-
rág Táncegyüttes, a Faluközösségi Egyesület, 
az Őszirózsa Nyugdíjasklub, a Barátság Nyug-
díjasklub, a Tokodi Gazdakör tagjainak, vala-
mint önkéntes szereplőinknek és segítőinknek 
a munkáját.
Március 5. Komárom-Esztergom Megyei Te-
rületfejlesztési Kft. ügyvezetőjével, dr. Juhász 
János Úrral egyeztettem a jelenleg előkészítés 
alatt álló TOP+-os projektjeink kapcsán.
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2025. február 24-i rendes ülés:
• Az önkormányzat 2025. évi költségvetéséről 
szóló rendelettervezetet elfogadtuk.
• A 2025. évi kiadások készpénzben történő telje-
sítésének eseteiről szóló önkormányzati rende-
letet megalkottuk.
• A „LÉTHÉ” Temetkezési Kft. 2024. évi tevéke-
énységével kapcsolatos pénzügyi beszámolót el-
fogadtuk.
• A 2025. évi Közbeszerzési Tervet elfogadtuk.
• A nyári és téli igazgatási szünetek elrendelésé-
ről döntöttünk.
• Bánhidi László polgármester 2025. évi szabad-
ság ütemtervét és az idei esztendőre vonatkozó 
cafetéria-juttatást jóváhagytuk.
• Tokod Nagyközség Településrendezési Eszkö-
zei módosításának elindításáról döntöttünk.
• Ingatlan eladásról döntöttünk.
• Korábbi iskolaépület értékesítése kapcsán nyílt 
pályázatot hirdettünk.
• A közétkeztetést (bölcsődei étkezés) felülvizs-
gáltuk.
• Dr. Bolehradsky Szilveszter rendőr alezredes 
kapitányságvezetői kinevezését támogattuk.
• Dorog és Térsége Szociális Alapellátó Szolgálat 
tokodi kirendeltségének ideiglenes elhelyezésé-
ről döntöttünk.
• A Nőnapi Bál megrendezéséhez a sportcsarno-
kot díjmentesen biztosítottuk.
• Közköltségen történt eltemettetés díjának be-
hajtásáról döntöttünk.
• a Külterületi utak fejlesztése című, KAP-
RD43-1-24 azonosító számú pályázaton való in-
dulásról szóló 32/2025. (II.24.) önkormányzati 
határozat módosítáról döntöttünk.
• Az előző ülés óta történt fontosabb események-
ről, valamint a lejárt határidejű határozatokról 
szóló tájékoztatókat elfogadtuk.
2025. március 31-i rendes ülés:
• Az önkormányzat 2024. évi költségvetéséről 
szóló rendelet módosításáról döntöttünk.
• A polgárok személyi adatainak és lakcímének 
nyilvántartásából jogszabályban rögzített ön-
kormányzati feladatok ellátásához történő belső 
adatszolgáltatásáról szóló rendelete megalkotá-
sáról döntöttünk.
• A térítési díjakról szóló önkormányzati ren-
deletet módosítottuk, május elsejétől változik a 
bölcsődei térítési díj és az étkezési térítési díj.
• Az önkormányzat 2025-2029. évi Gazdasági 
Programját elfogadtuk.
• Közterületek elnevezéseiről - Tűzköves utca és 
Ürgevölgy dűlő - döntöttünk.
• A József Attila utca 119. szám alatti ingatlan bér-
leti díját felülvizsgáltuk, mellyel kapcsolatban 
egyeztetni kell a bérlővel.
• Új karbantartási szerződést a Fénysport Lux 
KFT-vel kötöttünk a közvilágítási rendszerrel 
kapcsolatban, az új lámpatesteket megvásárol-
tuk.

Március 6. Tatabányára utaztam, ahol Czunyi-
né dr. Bertalan Judit, területfejlesztésért felelős 
államtitkár asszony Értékvédelmi Konzultációt 
tartott a Komárom-Esztergom Vármegyei Kor-
mányhivatal épületében. A konzultáció közép-
pontjában a helyi önazonosság védelméről szóló 
törvény állt, amely jogszabályi eszközökkel biz-
tosítaná a települések sajátosságainak és közös-
ségeinek védelmét.
Március 8. A Nemzetközi Nőnap alkalmából im-
már harmincadik alkalommal megrendezett nő-
napi bálon vettem részt a tokodi sportcsarnok-
ban. Gratulálok a szervezőknek, kívánok a további 
eseményekhez jó erőt, egészséget és kitartást 
mindnyájuknak.
Március 11. Rendkívüli testületi ülésen vettem 
részt, melynek témája a Külterületi utak fejlesz-
tése című, KAP-RD43-1-24 azonosító számú pá-
lyázaton való indulásról szóló 32/2025. (II.24.) 
önkormányzati határozat módosítása volt.
Március 13. Tatabányára utaztam, ahol részt 
vettem azon a fórumon, amelyet az M1-es au-
tópálya bővítésének előkészítése kapcsán szer-
veztek az érintett települések polgármesterei,  
a társszervek vezetői és a térség országgyűlési 
képviselői számára. A fórumon Kertesi Tamás, 
az MKIF Zrt. műszaki vezérigazgató-helyette-
se, Kozári György műszaki igazgató és Szimicsku 
László kommunikációs igazgató nyújtott részle-
tes tájékoztatást a jelenlévőknek, és válaszoltak a 
felmerülő kérdésekre.
Március 14. A Dorogi Többcélú Kistérségi Társu-
lás ülésén vettem részt, melynek témája a Ver-
senyképes Járások Program volt.
16 órától a Lukácsi Máté Művelődési Házban 
megtartott 1848/49-es forradalom és szabadság-
harc emlékének tiszteletére szervezett megemlé-
kezésen vettem részt.
Március 19. A Dorogi Többcélú Kistérségi Társu-
lás ülésén vettem részt, melynek témája a Ver-
senyképes Járások Program volt.
Március 21. A Dorogi Többcélú Kistérségi Tár-
sulás újabb ülésén vettem részt, melynek témája 
ismét a Versenyképes Járások Program volt.
Hivatalunkba látogatott a Komárom-Esztergom 
Vármegyei Közgyűlés elnöke, Popovics György, 
a Komárom-Esztergom Megyei Területfejlesz-
tési Kft. ügyvezetője, dr. Juhász János, valamint 
Lábatlan Város polgármestere, Teller Péter Úr. 
A megbeszélésen a TOP PLUSZ pályázat keretén 
belül elnyert aktív turizmust érintő projektekről 
egyeztettünk.
Március 22. Tokod-Üveggyárban szervezett kö-
zösségi zöldfelület karbantartáson vettem részt, 
ahol a vasútállomást és a hozzá tartozó közterü-
letet tisztítottuk meg.
Március 25. 17:30 órától az Esztergomi Járás Já-
rási Fejlesztési Fórum alakuló ülésén vettem részt 
az esztergomi Vármegyeháza Dísztermében.

Tisztelettel,
Bánhidi László

polgármester

Beszámoló képviselő-testületi ülésről
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• Külső adatvédelmi tisztviselő, információbiz-
tonsági felelős biztosítása kapcsán döntöttünk 
arról, hogy fel kell bontani a szerződést a Web 
Biztonság Kft.-vel és új szerződést kell kötni a 
Hanganov Kft.-vel.
• Tóth Balázs területrendezési kérelme kapcsán 
kitűzési vázrajz készíttetéséről döntöttünk.
• Garami Béla László sorompó elhelyezési kérel-
mét támogattuk.
• Az orosz katonai sírok mögötti balesetveszélyes 
úttal kapcsolatban egyeztetünk a LÉTHÉ-vel és 
intézkedési tervet dolgozunk ki.
Szívós Zoltán területvásárlási kérelmét tárgyal-
tuk.
• Az ÉDV Zrt. 2024. évi beszámolóját elfogadtuk.
• A Tokod 535/3 helyrajzi szám alatti ingatlan 
(óvoda) értékesítése kapcsán nyílt pályázatot 
hirdettünk.
•  Az előző ülés óta történt fontosabb események-
ről, valamint a lejárt határidejű határozatokról 
szóló tájékoztatókat elfogadtuk.

Robotka Julianna
jegyző

Óvodai beiratkozás

A Tokodi Mesevár Óvoda Mini-Bölcsőde és 
Bölcsődében április 23-án és 24-én 8-16 óra kö-
zött van lehetőség beiratkozásra. A mini bölcső-
débe tokodi lakhellyel vagy tartózkodási hellyel 
rendelkező és életvitelszerűen Tokodon élő csa-
ládok gyermekei vehetőek fel, melyet lakcím-
kártyával igazolni kell. (Tokod-Üveggyár és To-
kod-Ebszőnybánya is ide tartozik) 
A Tokod-Üveggyári két csoportos bölcsődébe a 
környező települések (Tokodaltáró, Tát és Mo-
gyorósbánya) gyermekei csak korlátozott szám-
ban veheti igénybe a szolgáltatást. A gyerekek 
felvétele -az elsőbbséget élvező gyermekek felvé-
tele után – érkezési sorrendben történik. Bölcső-
dei felvételkor minden esetben igazolni kell a 
jelentkezés okát: szociális helyzetről, egészségi 
állapotról orvosi igazolást, illetve munkavállalás 
esetén munkáltatói igazolást, nappali tagozaton 
tanuló szülőtől iskolalátogatási igazolást kérünk. 
A bölcsőde 20 hetes kortól fogadja a gyermekeket 
3 éves korig.
  Beiratkozáshoz szükséges dokumentumok:
• gyermek TAJ kártya másolata, születési anya-
könyvi kivonat másolata,
• gyermek oltási kiskönyvének másolata,
• gyermek és szülő vagy törvényes képviselő lak-
címkártyája, személyi igazolványa  (másolat)
• mindkét szülő vagy törvényes képviselő mun-
káltatói igazolása vagy szándéknyilatkozat
(vállalkozó/ őstermelő szülő esetén nyilatkozat 
arról, hogy a munkavégzés napi hány órában tör-
ténik)
• a családban 3 vagy több kiskorú gyermek esetén 
az emelt családi pótlék folyósításáról szóló hatá-
rozat másolata,
• egyedülálló szülő esetén az emelt családi pótlék 
folyósításáról szóló igazolás,
• a Polgármesteri hivatal által kiállított rendsze-
res gyermekvédelmi kedvezményről szóló hatá-
rozat másolata- amennyiben erre jogosult, 
• sajátos nevelési igényű gyermek esetén szakvé-
lemény másolata,
• elvált szülők esetén bírósági végzés másolata,
• diétás étkezés igénylése esetén orvosi szakvéle-
mény másolata,
Az intézményi jelentkezés még nem jelent felvé-
telt. A leadott jelentkezési lap alapján nyilván-
tartásba vesszük a gyermeket és a szabad he-
lyek függvényében jelentkezünk telefonon vagy 
e-mailben. A gyermekek felvételéről az intéz-
mény főigazgatója és a bölcsőde vezetője dönt. Az 
intézmény a szülőt értesíti a gyermek felvételre 
kerüléséről, illetve arról is, ha a gyermek felvéte-
le helyhiány miatt nem történik meg, és előjegy-
zésbe kerül. A későbbiekben a bölcsődei jelentke-
zés egész évben folyamatos.

Aknainé Szóda Krisztina
főigazgató                                                          

Tokod, 2025. 03. 17.

A Tokodi Mesevár Óvoda Mini-Bölcsőde és 
Bölcsőde 2025. április 23-án és április 24-én 
8,00-tól-16,00-ig tartja a 2025/26-os nevelési 
évre az óvodás életkorú gyermekek beiratkozá-
sát.

Óvodakötelezettség: 
A Nemzeti Köznevelésről szóló törvény (2011. évi 
CXC tv. továbbiakban Nkt.8§ 1 bekezdése) ren-
delkezése értelmében, a gyermek abban az év-
ben, amelynek augusztus 31. napjáig a harma-
dik életévét betölti, a nevelési év kezdő napjától 
legalább napi négy órában óvodai foglalkozáson 
vesz részt.  
Az Óvodába a 2025-26-os nevelési évre a 2022. 
augusztus 31-ig született gyermekek beíratása 
kötelező, aki betöltötte a 3. életévét! 
Kérjük a szülőket, hogy azon kisgyermekek eseté-
ben is jelezzék felvételi igényüket az intézmény-
nél, akik 2025. szeptember 1. és 2026. február 28. 
napja között töltik be a harmadik életévüket.

A következő dokumentumokat kell elhozni a be-
iratkozáshoz!
A gyermek nevére kiállított személyazonosságot 
igazoló hatósági igazolványok: 
    • Születési anyakönyvi kivonat, vagy személyi 
igazolvány, 
    • lakcímet igazoló hatósági igazolvány,  
    • TAJ- kártya 
      

Aknainé Szóda Krisztina
főigazgató                                                          

Tokod, 2025. 03. 17.

Bölcsődei beiratkozás
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Tájékoztatjuk a lakosságot, hogy 2025. február 
1-től a lakcímbejelentéssel kapcsolatos eljárás-
ban a polgárok személyi adatainak és lakcímének 
nyilvántartásáról szóló 1992. évi LXVI. törvény 
végrehajtásáról szóló 146/1993.(X.26.) Kor-
mányrendelet 17. § (1) bekezdése alapján a Járási 
Hivatal jár el. A módosítás értelmében a Polgár-
mesteri Hivataloknál már nem intézhetők a lak-
címbejelentésekkel kapcsolatos ügyek. A további-
akban bármely Járási Hivatal az illetékes.

Robotka Julianna
jegyző

Változás a lakcímbejelentésben

Változik dr. Oláh András rendelési ideje
Dr. Oláh András rendelési ideje keddenként a kö-
vetkezőképp módosul: 8:00-10:00 között csak 
előjegyzés alapján lehet menni a rendelésre, 
10:00-12:00 között viszont nem szükséges elője-
gyzés az orvosi vizsgálaton való részvételhez.
A tájékoztató szerint az adminisztráció és recep-
tírás továbbra is 8:00-10:00 között lesz.

2025. évi igazgatási szünetek

Tokod Nagyközség Önkormányzatának Képvi-
selő-testülete 2025. február 24-i ülésen döntött 
arról, hogy 2025. július 21. és 2025. augusztus 1. 
között igazgatási szünet lesz a polgármesteri hi-
vatalban. A nyári igazgatási szünetet követő első 
munkanap: 2025. augusztus 4.
A testület szintén a február 24-i ülésén döntött 
arról, hogy a téli igazgatási szünet 2025. decem-
ber 22-től 2026. január 2-ig fog tartani. A téli 
igazgatási szünet utáni első munkanap: 2026. ja-
nuár 5.

Új szolgáltató viszi el a szemetet

A MOHU MOL Hulladékgazdálkodási Zrt. jóváha-
gyásával március 25-től több környékbeli tele-
pülésen, köztük Tokodon is az NHSZ Tatabánya 
Zrt. látja el a hulladékgazdálkodási feladatokat.
A cég közölte, hogy a szolgáltatóváltás ellenére 
idén a kommunális hulladékszállítás változatla-
nul, a megszokott napokon fog történni, a zöld- 
és szelektív hulladékot pedig a 2025. évi hulla-
déknaptárban szereplő napokon fogják elvinni.
A lomhulladék elszállítása évente egy alkalom-
mal telefonos megrendelés alapján, előre egyez-
tetett időpontban, a korábbi szolgáltatónál meg-
szokott módon.
Az NHSZ Tatabánya Zrt. továbbá azt kéri az ügy-
felektől, hogy amennyiben 2025. március 25. 
előtt bármilyen bejelentéssel éltek az előző szol-
gáltató felé és nem kaptak választ, úgy jelezzék 
ismét a problémát a társaság ügyfélszolgálatán.
A tatabányai és a térségi ügyfélszolgálatok ügy-
félfogadási idejével kapcsolatban az nhsztata-
banya.hu oldalon bővebb tájékoztató érhető el.

Dorog és Térsége Szociális Alapellátó 
Szolgálat hírei és eseményei

Az idei évben is igyekeztünk klubtagjaink életét 
színesebbé tenni különböző programokkal. Sze-
rencsére minden programra, kirándulásra nagy 
érdeklődéssel vannak az időseink. 

Február elején rendeztünk egy kis farsangi mulat-
ságot a klubtagoknak. Friss csöröge fánkkal, üdí-
tővel és zenével vártuk az időseket. Sokan beöltöz-
tünk ezzel is feldobva a hangulatot. A mulatságra 
meghívtuk Farsang Ferkót is, aki idén is elfogadta 
a meghívásunkat! 

A jó idő beköszöntével izgalmas programokkal, 
kirándulásokkal várjuk sok szeretettel az érdeklő-
dő tokodi idős embereket! 

Szívósné Resszer Márta – telephelyvezető
Hartyán Éva – gondozónő

Szabó Erika - gondozónő

Elektronikai hulladékgyűjtést szervezünk

Önkormányzatunk április-
ban három napon át tartó 
elektronikai hulladékgyűj-
tést tart. 24-én, csütörtökön 
az ebszőnybányai közösségi 
házban nyitvatartási idő-
ben, 15-20 óra között le-
het leadni a hulladékokat. 
Április 25-én, pénteken  
14-18 óra között a to-
kod-üveggyári Ady Endre 
utcában, a Liszt Ferenc Művelődési Ház előtt, míg 
26-án, szombaton 8-13 óra között a Hegyeskő Ál-
talános Iskola udvarán lesz gyűjtés.
A helyszíneken átveszik az ép, sértetlen állapotú 
kis- és nagyméretű háztartási gépeket, szórakoz-
tató és telekommunikációs elektronikai eszkö-
zöket is. A motor nélküli hűtőket és a szétszerelt 
televíziókat, mosógépeket viszont nem veszik át!
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Tisztelt Tokodiak!
Az új önkormányzati ciklusban Bánhidi László polgármester iránymutatása alapján (tekintettel az elő-
készítés alatt álló nagyberuházásokra, és egyéb kisméretű fejlesztési és karbantartási feladatok szá-
mosságára) egy külön munkacsoportot alakítottunk ki a projektek, feladatok előkészítésére, meg-
valósításuk elősegítésére, nyomon követésére a felmerülő lakossági igények rendszerezésére. Erre a 
havonta egy alkalommal összehívandó személyes egyeztetési alkalomra a polgármester, a jegyző, a 
hivatal műszaki, építésügyi- és hatósági, pénzügyi ügyintézői, a településfejlesztési és településüze-
meltetési bizottság tagjai, valamint a megválasztott önkormányzati képviselők kerülnek meghívásra. 
Az alábbiakban a munkacsoport elmúlt hónapokban végzett tevékenységéről adunk tájékoztatást.

2024 november:
Az előző év folyamán elvégzett útkarbantartási munkák elszámolását, év végi rendszerezését és lezá-
rását tekintettük át. Egyeztettünk a Hársfa utca – Wéber malom közti földút szakaszán (későbbi kerék-
párút nyomvonala) a gaz és vadhajtások gépi kaszálásáról. Áttekintettük az Idősek Napközi Otthonának 
felújítási terveit. Az üveggyári, 10-es út melletti vasúti gyalogos átjáró kialakítása kapcsán a műszaki 
tartalom pontosítása történt meg, az előzetes útépítési tervekkel összhangban. A tervezett pincevöl-
gyi tanösvények kialakítandó útvonalairól fényképdokumentációt készítettünk a kapcsolódó pályáza-
ti anyaghoz. A temető problémás gépjárműforgalmát vetettük fel, azonban megnyugtató megoldás a 
gépjárműforgalom korlátozására egyelőre nem született.

2024 december:
A hivatali kollégák megkezdték a kapcsolatfelvételt lehetséges partner cégekkel az elektronikai hulla-
dékgyűjtés tekintetében. Előzetesen felmerült a település szűk utcáin a forgalmi rend felülvizsgálata, 
az úttesten történő parkolások szabályozása, amellyel a későbbiekben egy forgalomtechnikai szakvé-
lemény alapján fogunk konkrét javaslatokat kidolgozni. A Kossuth Lajos utcán beszakadt járda és árok 
helyreállításának lehetőségeit tekintettük át. Áttekintettük a 2025. évben várható gázáremelkedés ha-
tásait az üzemeltetési költségekre.

2025 január:
Számba vettük és listáztuk a 2025. évi költségvetésben tervezett beruházásokat és felújításokat, to-
vábbá listára vettük az elmúlt évek áthúzódó, felmerült karbantartási feladatait, illetve a közmeghall-
gatásokon és egyéb úton hozzánk beérkezett lakossági észrevételeket, kéréseket, feladatokat. Fenti-
ekből egy méretes feladatlista került összeállításra. A felmerülő problémákat és feladatokat tételesen 
megvizsgálva bíráltuk, illetve eldöntöttük, hogy mely feladatokat szeretnénk az elkövetkező 5 évben 
elvégezni, illetve mely feladatok elvégzésére van fizikai kapacitása, és anyagi forrása az önkormány-
zatunknak. Kiemeltük, hogy a jövőben – tekintettel az önkormányzatok működésére is jelentős hatást 
gyakorló globális gazdasági folyamatokra – olyan, főként karbantartási feladatokat fogunk előtérbe 
helyezni, amelyek pénzügyi forrásigénye csekély, azonban megfelelő szervezéssel és adott esetben la-
kossági önkéntesek bevonásával mégis a település környezetét, élhetőségét tudja javítani. Finanszíro-
zási háttér, vagy fizikai kapacitás hiányába egyes feladatok rövidtávon elvetésre kerültek. Fontosnak 
tartottuk, hogy a pályázati fejlesztések megvalósítása mellett legalább akkora hangsúly kerüljön a jö-
vőben a már meglévő saját tulajdonú ingatlanok, illetve infrastruktúra állagmegóvására, fenntartására, 
a mindenkori gazdasági lehetőségeinkhez mérten.

2025 február:
Miután a januári egyeztetésen a munkacsoport jelenlévő tagjai meghatározták, hogy mely feladatokkal 
fogunk foglalkozni a következő 5 évben, és mely feladatok kerültek elvetésre (kapacitás, vagy előre lát-
ható finanszírozási háttér hiányában), a következő lépés volt azon, mintegy 37 tételből álló fejleszté-
si- és karbantartási lista elemeinek priorizálása, fontossági sorrendbe állítása. Ez praktikusan elősegíti 
azt, hogy a munkacsoportban résztvevők ideje és energiája először a fontosabbnak tartott feladatok 
megvalósítására irányulhasson, és azok elvégzését követően kerüljön napirendre a kisebb prioritású 
feladat, ilyen módon figyelembe véve a résztvevő kollégák kapacitásait, továbbá elősegítve a hatékony 
munkavégzést.

A teljesség igénye nélkül, az alábbi feladatok magas prioritásúak, így megvalósításuk előkészítése 
2025-ben történhet meg:

·       Polgármester által bejelentett, előkészítés alatt álló nagyprojektek (kerékpárút építése, csapadék-
víz-elvezető árokrendszer felújítása, idősek napközi otthonának felújítása, pincevölgyi látogatóköz-
pont)
·        József Attila úton a buszmegállóhoz vezető járda (megvalósult)
·        Hunyadi János utcában csapadékvíz-árok beszakadt fedlapok helyreállítása
·        Temetőben urnafal bővítése
·        Virágládák felújítása az iskolánál és az Aladárnál

Fejlesztés és karbantartás figyelő
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·        Temető utca és Táncsics Mihály utca közötti járda felújítása (megvalósult)
·        József Attila út és vasútállomás közötti zöldterület megtisztítása (megvalósult)
·        A csatornázási munkák után ültetett, kiszáradt fák pótlása
·        Falusi orvosi rendelőnél parkolási rend felülvizsgálata, balesetveszély csökkentése
·        Csobántanyánál felhalmozott aszfalthulladék eltávolítása (megvalósult)

A teljesség igénye nélkül, az alábbi feladatok ütemezése 2025 nyarán történhet meg, ugyanis akkor 
láthatjuk pontosan a település várható bevételeit, amelyből a feladatok elvégzése céljából gazdálkod-
ni tudunk:

·        Ebszőnybánya, Vájár úti buszmegálló korszerűsítése
·        Térfigyelő kamerarendszer kialakítása
·        Esővízelvezető földárkokból hordalék eltávolítása, takarítása
·        Ebszőnybányai régi iskolánál a szétmosódott útfelület rendezése

A felsorolt kisprojekteken felül az idei évben tervezzük a közterület-használati rendeletünk felülvizs-
gálatát. Ebben többek között szabályozni tervezzük a közterületi burkolatok lakossági felbontását és 
a helyreállítási kötelezettséget, a közterületi (magán)ingóságok tárolását, a közterület bérleti díjait, a 
közterületi járdák és árkok tisztításának lakossági kötelezettségeit, a szemetelés szankcionálását, to-
vábbá a lakossági kezdeményezésű közterület-felújítások kapcsán az önkormányzattal való lehetséges 
együttműködés eljárásrendjét.

Szintén kezelni tervezzük az úgynevezett „pincevölgyi problémakört”, amely szerteágazó, és a véle-
mények tekintetében igen megosztó problémákat foglal magában. Szeretnénk feltárni a lehetősége-
it annak, hogy a Helyi Építési Szabályzattól eltérő pincevölgyi ingatlan-átalakítások milyen módon 
szankcionálhatók, illetve ebben a pincevölgy mely területei lehetnek szigorúan érintettek. A zártkerti 
ingatlanokba történő jövőbeli lakcímbejelentés helyhatósági szabályozási lehetőségeinek áttekintése 
szintén tervezett. A pincevölgyi hulladékprobléma jól ismert mindenki számára, ennek rendezése bo-
nyolult feladat, de a megoldási lehetőségek feltárása települési érdek. Egyes pincevölgyi ingatlanok, 
épületek helyi védetté nyilvánításának lehetőségéről szintén tájékozódni szeretnénk. Általános cél a 
völggyel kapcsolatban, annak tradicionális jellegének megőrzése, a túlzott modernizáció elkerülése.

Összességében, először tehát rendszereztük és lezártuk a 2024-es év még lezáratlan ügyeit. Ezt követő-
en rendszereztük a folyamatban lévő és a közeljövőben felmerülő fejlesztési és karbantartási feladato-
kat, figyelembe véve a pályázati projektekkel kapcsolatos kötelezettségeket és az elmúlt évek lakossági 
igényeit is. Eldöntöttük, hogy mely kérések, feladatok megvalósítására van érdemi esélyünk, lehető-
ségünk, és mely feladatokat kell elvetnünk. A megvalósítható projektek fontossági sorrendbe állítása 
történt az időbeli ütemezés érdekében. Mindezek után, a 2025. év tavaszi és nyári időszaka alatt – a 
település várható bevételeinek pontos ismeretében – fogjuk konkrétan ütemezni a feladatokat, illetve 
azokhoz pénzügyi forrást társítani tudatosan és felelősen, nem meghaladva a költségvetési rendelet-
ben meghatározott keretösszegek felső határát, ilyen módon figyelmet fordítva a település költségve-
tési egyensúlyának folyamatos fenntartására.

A projektek elindulásáról, megvalósításáról aktuálisan a polgármester fogja megadni a lakossági tájé-
koztatást.

Faragó Ferenc

Járdaszakaszok épültek és újultak meg
Nemrégiben elkészült Tokod-Üveggyárban az Ady Endre és József Attila utca csomópontjában találha-
tó, a buszmegállóhoz vezető járda, valamint a faluban a Temető utca és a Táncsics Mihály utca közötti 
járdaszakasz felújítása. A két beruházás összértéke 4.986.896 forint volt. Bánhidi László polgármester 
köszöni mindenkinek a munkálatok ideje alatt tanúsított türelmét és együttműködését!
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10 éves lett a Tokod ÖTE

Február 15-én egy különleges napot ünnepeltünk 
szűk körben, nevezetesen a Tokod Önkéntes Tűz-
oltó Egyesület megalakulásának 10. évfordulóját!
Gokartozás, közös vacsora, és egy kis visszatekin-
tés mindazokra a szép pillanatokra, amiket együtt 
éltünk át, együtt éltünk meg.
Nagy öröm számomra, hogy tagja lehetek ennek a 
fantasztikus közösségnek. Külön megtiszteltetés 
volt számomra, hogy 2015-től 2019 októberéig el-
nöke lehettem az egyesületnek.
A 2014-es tokodi búcsú egy sorsdöntő pillanat volt 
számomra, hiszen, ha akkor Góra Gergő jelenlegi 
elnök Úr nem lép oda Pap Tamáshoz és hozzám, 
hogy felvázolja az egyesület újraalakításával kap-
csolatos ötleteit és nem indulunk el együtt ezen az 
úton, akkor most biztosan nem szolgálhatnám te-
lepülésünket polgármesterként.

Külön köszönetet szeretnék mondani Juhász Péter 
Úrnak, az akkori Esztergomi Hivatásos Tűzoltóság 
parancsnokának, aki hatalmas segítséget nyújtott 
az egyesület elindításában és sikeres működteté-
sében is egyaránt.
Nem mellesleg nagy szerepe volt abban is, hogy 
Góra Gergő újra szervezte az egyesületet.
Szeretnék továbbá köszönetet mondani Tóth Ti-
vadar polgármester Úrnak és az akkori képvi-
selő-testületnek, akik mindenben támogatták 
törekvéseinket. Az ő partnerségükkel egy konst-
ruktív és eredményes együttműködés alakult ki.
Végezetül köszönök nektek mindent, Ti vagytok 
az igazi szív, ami ezt a közösséget működteti. To-
vábbi sok közös élményt és minden jót kívánok 
Srácok….

Tartsunk együtt továbbra is!

Bánhidi László
polgármester

DÍjazták a borokat

Február 15-én, szombaton a Táti Kultúrházban 
tartották meg a 2025. évi Tát-Tokod Borverseny 
eredményhirdetését. 30 borosgazda összesen 88 
mintával nevezett, ebből 34 darab bormintát To-
kodon adtak le.
A zsűrinek 37 fajta bort kellett elbírálni, összesen 
18 darab vörös-, 50 darab fehér-, 19 darab rosé 
bort, valamint egy sillert értékeltek. A borok több-
sége, összesen 57 darab helyben termett, míg 31 
darab vásárolt szőlőből készült.
Az eredményhirdetésen 26 darab bor oklevélben 
részesült, 36 darab bronz-, 20 darab ezüst-, míg 
6 darab arany minősítést kapott.

• Legjobb fehérbor: Vachaja Bence (2024-es Ki-
rályleányka)

• Legjobb rosé: Kecskeméti István/Máguska 
Pince (Rebo Rose)

• Legjobb vörösbor: Zicsi Vilmos (2024-es 
Merlot cuvée)

• Legjobb, saját termelésű szőlőből készült to-
kodi bor: Zicsi Vilmos (2024-es Merlot cuvée)

• Legjobb, saját termelésű szőlőből készült 
táti bor: Markos Norbert/Kisvölgy Pincészet 
(2024-es Othello rosé)

• Champion díj: Kovács Tibor (2024-es évjáratú 
Szürkebarát)

Gratulálunk a borosgazdáknak a szép eredmé-
nyekhez! Köszönjük Tát Város Önkormányzatá-
nak a szervezést és a verseny lebonyolítását!

(Fotó: Pap Norbert)

Jelmezekbe öltöztek
Ahogy a pincevölgyben, úgy Tokod-Üveggyárban, 
a Liszt Ferenc Művelődési Házban is mulatsággal 
búcsúztatták el a farsangi időszakot. 
A tokod-üveggyári ECSET csoport által március 
1-re meghirdetett rendezvény hangulatfelelőse 
Szíjgyártó Csaba volt.

(Fotó: Pap Norbert)
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A hagyományokhoz híven húshagyókedden egy ál-szomorú nap keretében temettük el a telet a To-
kodi Pincevölgyben. A március 4-i rendezvényre már hetek óta készültek a helyi közösségek: a To-
kodi Babavarró Szakkör tagjai újra elkészítették Farsang Ferkót, a műsorban szereplő iskolások és 
csoportok lelkesen gyakorolták a produkciókat. Húshagyókedden ismét megtelt élettel a pincevölgy, 
Erős Gábor országgyűlési képviselő és a felvidéki testvértelepülésünkről, Csatáról érkezett delegáció 
is részt vett a mulatságon. A farsangtemetésen Tokod kisbírója köszöntötte a jelenlévőket, majd mi-
előtt a szereplők elfoglalták a helyüket a színpadon, tettek egy tiszteletkört a máglya körül.
Hamarosan kiderült, hogy Farsang Ferkó elbúcsúztatása akadályba ütközött, ugyanis nem fizette be 
előre a harangozást és az egyházi adót sem. Úgy tűnt, hogy az elhunyt a pálinkától, a telefonból je-
lentkező Sámán tanácsaitól és az újraélesztési kísérlettől sem kel fel, mire sokak meglepetésére Ferkó 
egyszer csak felült, mindezzel pedig a közösség kapott egy további órát a mulatságra, táncra.

Ezt követően következett a műsor. Az idei farsangtemetésen előbb a Tokodi Hegyeskő Általános Iskola 
diákjai, majd a Borvirág Táncegyüttes lépett fel. Harmadikként a Pá-Di-Di Tánccsoport adta elő ko-
reográfiáját, a táncosokat végül a hirtelen megjelenő rendőrök, kommandósok vitték el a helyszínről.
A hangulat ezután komorrá vált, Demizson atya, Harangozó Feri, rokonok, barátok búcsúztak el Far-
sang Ferkótól, akit végül máglyán égettek el. A szalmabábú elégetésével jelképesen is lezárult a far-
sangi időszak Tokodon. A rendezvény végén a pincevölgyi atyaszentegyház jóvoltából a pavilonnál 
zsíros kenyérrel, forró teával és forralt borral várták a vendégeket.
Köszönjük, a Tokodi Gazdakör, a Borkultúra Egyesület, a Faluközösségi Egyesület, az Őszirózsa Nyug-
díjas Klub és a Tokod-Üveggyári Nyugdíjas Klub, valamint a Tokodi Babavarró Szakkör és az Együtt 
Tokodért Egyesület tagjainak, az önkormányzati dolgozóknak és minden segítőnek a munkáját. Kö-
szönjük Hundzsa Róbertnek (HRD Bútor), illetve Smidróczki Józsefnek a támogatását! Köszönjük az 
érdeklődőknek, hogy idén is velünk együtt búcsúztatták a farsangot és a telet!

Utolsó útjára kísértük Farsang Ferkót a pincevölgyben

Harmincadik alkalommal rendeztek nőnapi bált

Március 8-án rendezték meg a 30. Nőnapi Batyus Bált a sportcsarnokban, melyen Bánhidi László 
polgármester köszöntötte a hölgyeket. Elmondta, a nőnap nem csupán egy esemény az évben, hiszen 
e jeles nap lehetőséget teremt arra, hogy megemlékezzünk mindarról, amit a hölgyek nap mint nap 
adnak nekünk, férfiaknak. Köszönetet mondott mindazoknak, akik eljöttek a nőnapi bálra és azt kí-
vánta az ünnepelteknek, hogy legyen tele az életük boldogsággal, megbecsüléssel, örömmel és sze-
retettel.
Ezután Faragó Ferencné mondott beszédet, aki köszöntöt-
te Soós József és Pánczél Mihály korábbi polgármestere-
ket, majd felidézte a Tokodi Nőnapi Batyus Bál történetét. 
1994-ben Galgóczi Sándorné és társai be szerették volna 
bizonyítani, hogy a lányok, asszonyok, párjaik nélkül is 
tudnak mulatni. Az azóta eltelt több mint három évtized 
pedig igazolta, hogy még mindig van igény a rendezvényre. 
Faragóné Ferencné a szervezők nevében köszönetet mon-
dott a település mindenkori polgármestereinek, a képvi-
selő-testületnek, az önkormányzati dolgozóknak, illetve 
az Együtt Tokodért Egyesületnek a bál megrendezéséhez 
nyújtott segítségért.
A beszédet követően Bánhidi László polgármester virággal köszöntötte Galgóczi Sándorné Ili nénit 
és Fődi Istvánné Ági nénit. A bálról nem hiányozhattak a tokodi tánccsoportok sem. Először a Tokodi 
Csillagfény Mazsorett Csoport koreográfiáját láthatták a hölgyek, majd a Borvirág Táncegyüttes és a 
Pá-Di-Di Tánccsoport lépett fel. A rendezvény további részében a PartyBand Tánczenekar gondos-
kodott a hangulatról. Köszönjük mindenkinek, aki Tokodon ünnepelte a nőnapot!
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Kiállítás nyílt Farszki Judit és Balogh 
Olívia alkotásaiból

Március 7-én, pénteken nyitották meg az esz-
tergomi Szentgyörgymezői Olvasókörben Farsz-
ki Judit és lánya, Balogh Olívia közös kiállítását, 
melynek minden egyes alkotása kiemeli a női 
lélek szépségét, tisztaságát és erejét. Kierblews-
ki Máriusz kulturális szervező köszöntője után 
Farszki Tiborné, Farszki Judit édesanyja mondott 
beszédet.

Kiemelte, hogy a tárlaton női alkotók, főként höl-
gyeket ábrázoló képeit láthattuk. Bemutatta a kö-
zönségnek Farszki Juditot, aki gyermekkorától 
kezdve autodidakta módon sajátította el a festé-
szet művészetét. Munkái sokrétűek: a grafikáktól 
szépen lassan vezetett az útja az olajfestésig, ami 
„igaz szerelemmé vált számára”. Tudását igyek-
szik továbbadni másoknak is, három éve gyerme-
keknek és felnőtteknek tart élményfestő tanfo-
lyamokat.

Farszki Tiborné szerint Balogh Olívia művészet 
iránti szeretetét édesanyjától, Farszki Judittól 
örökölte. Már egészen fiatalkorától kezdve ér-
deklődött a festészet iránt. Képei a nőiség sok-
színűségét, a finomságot, az ártatlanságot és az 
erőt egyszerre ragadják meg. Ahogy Judit művei 
a női lélek mélységét tárják fel, úgy Olíviai alko-
tásai a fiatalság frissességét és a szépség időtlen 
ragyogását testesítik meg. 
Végül Farszki Tiborné megjegyezte: nőnap al-
kalmából ez a kiállítás tisztelgés a hölgyek előtt, 
akik szeretettel, gondolkodással és művészi érzé-
kenységgel formálják világunkat. A tárlat üzenete 
pedig egyszerű: a szépség nem csupán külsősé-
gekben, hanem az érzésekben, a gondolatokban 
és a szeretetben rejlik.
A megnyitón közreműködött a Dana Duó, mely 
megzenésített költeményeket adott elő.

Zöldterület tisztult meg Üveggyárban

Az elmúlt évek sikeres egyeztetései után tavaly 
együttműködési megállapodást kötöttünk a MÁV-
val, ami alapján önkormányzatunknak lehetősé-
ge van az üveggyári vasútállomás és a 10-es főút 
közötti zöldterület gondozására. Mivel korábbi 
hasonló programjainkhoz hasonlóan, ezúttal is 
nagyobb hatékonyságot lehetett elérni helyi civil 
önkéntesek, és helyi vállalkozások bevonásával, 
így 2025. március 22-re hirdettük meg a tavaszi 
zöldterület tisztítást. 
Településünk karbantartó csapatával együtt 14 fő 
Tokod falusi, illetve 2 fő Üveggyárban élő önkén-
tes vett részt az Üveggyári településrészen lévő 
közterület megtisztításában, amely során fákat 
metszettünk, füvet nyírtunk, a felesleges vadhaj-
tásokat eltávolítottuk, illetve hulladékot és tör-
meléket szállítottunk el.
Köszönjük a támogatást az Olga Fa-Ker Kft.-nek, 
a Solvmix Bt.-nek, Kajtár Dánielnek, illetve a 
Bridgework Kft.-nek, akik mintegy 110 köbméter 
hulladékot és törmeléket szállítottak el a terület-
ről. Köszönjük valamennyi önkéntes segítőnek, és 
az önkormányzat karbantartó csapatának a rész-
vételt! Köszönjük továbbá a résztvevőket ellátó 
konyhai személyzetnek a szendvicseket!

Március 22-én, szombaton a Tokodi Csillagfény 
Mazsorett Csoport a Magyar Mazsorett Szövet-
ség által szervezett „Dad Open” versenyen vett 
részt, amelyen remek eredmények születtek.

• „B” BAT Junior csapat: 2. hely
• „B” POM Junior csapat: 2. hely
• „B” BAT Senior solo: 3. hely
• „B” BAT Senior duo: 3. hely

Gratulálunk a sikeres szereplésért!

Remekeltek a mazsorettek

(Kép: Facebook)
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2025. március 14-én pénteken a Lukácsi Máté Művelődési Házban, azaz a Kantinban emlékeztünk 
meg az 1848. március 15-i forradalomról és az azt követő szabadságharcról. A rendezvény moderá-
tora Kordik Szabolcs volt, aki a fiatalkori élményeit felidézve megjegyezte: kisgyermekként még nem 
tudták, mekkora jelentőséggel bírtak az 1848. március 15-i események, de azt érezték akkor is, hogy 
mennyire fontos volt a magyar nép számára. Látták, mennyire büszkén viselték a felsősök és a felnőt-
tek a kokárdát, illetve hogy milyen büszkén szavalták évekkel, évtizedekkel ezelőtt a nemzeti dalt, a 
Himnuszt, meg a Szózatot.
A résztvevők a bevezető gondolatok után Fehér László tárogatóművész vezetésével énekelték el a 
Himnuszt, majd Bánhidi László polgármester köszöntötte a jelenlévőket, köztük Erős Gábort, a térség 
országgyűlési képviselőjét, dr. Szerencsés Gergely Istvánt, a Komárom-Esztergom Vármegyei Köz-
gyűlés alelnökét és Robotka Julianna jegyző asszonyt. 

Nagyközségünk vezetője elmondta: 1848. március 15-e a magyar szabadságvágy szimbóluma. Az a 
nap, amikor nemzetünk bátran kiállt az igazságért, a függetlenségért és az összetartozásért. Az akkor 
megfogalmazott eszmék, a szabadság, az egyenlőség és a testvériség még ma is iránytűként szolgál-
nak számunkra. Végül kijelentette: ma, amikor fejet hajtunk az 1848-as hősök emléke előtt, ne feled-
jük, mi magunk is a jövő alkotói, formálói vagyunk. A köszöntő után következett a Tokodi Hegyeskő 
Általános Iskola 6. osztályos tanulóinak, néptáncosainak, mazsoretteseinek a „Szabadságharc Hősei” 
című műsora. A tanulókat Juhászné Papp Éva, Lerner Mária és Veres Cintia pedagógusok készítették 
fel. 
A műsort követően a résztvevők rendőri biztosítás mellett Fehér László és a Kék Nefelejcs Nótakör 
vezetésével átsétáltak a Petőfi szoborhoz. Önkormányzatunk nevében Bánhidi László és Bartl Zoltán 
önkormányzati képviselő, majd a Komárom-Esztergom Vármegyei Önkormányzat nevében dr. Sze-
rencsés Gergely István koszorúzott.
A szobornál elhelyezték továbbá a Tokodi Hegyeskő Általános Iskola, a Tokodi Mesevár Óvoda, az 
Együtt Tokodért Egyesület, a Tokodi Gazdakör, a Faluközösségi Egyesület, a Barátság Nyugdíjas Klub, 
a Tokod Önkéntes Tűzoltó Egyesület, a Tokodi Őszirózsa Nyugdíjas Klub és a Tokodi Szent Márton 
Karitász Csoport koszorúit is. Az ünnepség a Szózat eléneklésével ért véget.
Köszönjük mindenkinek, aki velünk együtt emlékezett a márciusi nemzeti ünnepünkön!

Megemlékeztünk az 1848. március 15-i forradalomról

Bánhidi László polgármester március 14-én köszöntötte otthonaikban településünk legifjabb lakóit, 
Fáklyási Mátyás Alexet és Kajtár Emmát. A családok meglátogatása mindig különleges alkalom szá-
mít, hiszen egy új élet érkezése nemcsak a szülőknek, hanem az egész közösségnek örömteli esemény. 
A kisgyermekek szüleinek egy babacsomaggal kedveskedett önkormányzatunk, amelyben hasznos 
dolgokat találtak a gyermek első hónapjaihoz. Bánhidi László úgy véli, ezek a gesztusok erősítik a kö-
zösségi összetartozást és kifejezik, mennyire fontos számunkra minden újabb élet a településünkön.
Szívből gratulálunk a családoknak, és kívánok sok boldogságot, egészséget a kisgyermekeknek!

Újszülötteket köszöntöttünk
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Idén is lehet pályázni a “Tiszta udvar, rendes ház” címre

Tisztelt Tokodiak!

Tokod Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 6/2015. (III.31.) önkormányzati rendele-
tének alapján meghirdetem a „Tiszta udvar, rendes ház” elismerő cím elnyerésére szóló pályázatot.
Pályázni, illetve ingatlant jelölni a tokod.hu-ról letölthető, illetve a polgármesteri hivatalban átvehe-
tő nyomtatvány kitöltésével lehetséges. 

A kitöltött adatlapok beérkezési határideje: 2025. május 30. (péntek)

A kitöltött nyomtatványok benyújtása lehetséges:

    • Személyesen a Tokodi Polgármesteri Hivatalban, ügyfélfogadási időben (hétfőn 8.00-12.00 és 
13.00-16.00 között, szerdán 8.00-12.00 és 13.00-16.30 között, pénteken 8.00-12.00 között)
    • Elektronikusan a tokod@tokod.hu e-mail címen.
    • Postai úton (Tokod Nagyközség Önkormányzata, 2531 Tokod, Kossuth Lajos u. 53.)

A rendelet megtekinthető a www.tokod.hu internetes portálon, valamint a Polgármesteri Hivatalban. 
A pályázattal kapcsolatban Berky Mónika nyújt bővebb felvilágosítást a 06-33-505-110-es telefon-
számon, valamint az epites@tokod.hu e-mail címen.

Várom pályázataikat, jelöléseiket!

Bánhidi László
polgármester

Hol jelentsük be a problémákat?
Tisztelt Tokodiak!

Az elmúlt időszakban több bejelentést, jelzést és kérdést is kaptunk a településünkön tapasztalt hul-
ladékszállítási, közlekedési, közvilágítási, szolgáltatói és egyéb problémákkal kapcsolatban. Bár 
ezekben az ügyekben nem önkormányzatunk az illetékes, mégis fontosnak tartjuk, hogy településünk 
lakói is tudják, milyen problémával kapcsolatban hol lehet bejelentést tenni.

• Hulladékszállítás, lomtalanítás: NHSZ Tatabánya Zrt., 06-1/776-7777, ugyfelszolgalat.tatabanya@
nhsz.hu

• Közvilágítás: egy-egy lámpatest esetében az önkormányzatot is lehet keresni, de célszerű a szolgál-
tatóval is felvenni a kapcsolatot, ugyanis az önkormányzatot ugyanolyan ügyfélként kezelik, mint a 
lakosságot. Ha hosszabb szakaszon, tehát egy utcában, több lámpatestet érintő problémáról van szó, 
akkor mindenképpen E.ON ügyfélszolgálatát kell keresni a 06-80/533-533-as telefonszámon.

• Csőtörés, víz- és szennyvízhálózati hiba: ÉDV Zrt., 06-80/426-426, www.edv.hu/hibabejelentes

• Gázszivárgás-bejelentés: MVM Égáz-Dégáz Földgázhálózati Zrt., 06-80/440-141, 06-80/820-141

• Közút-közlekedés: amennyiben az országos közúthálózat vármegyei szakaszán elhullott állatot, 
útburkolati hibát, az űrszelvénybe túlságosan belógó növényzetet látnak vagy egyéb problémát, hibát 
tapasztalnak, akkor a Magyar Közút Nonprofit Zrt. Komárom-Esztergom Vármegyei Igazgatóságá-
nak diszpécserszolgálatát (06-34/481-9451) kell tárcsázniuk.  

• Baleset, tűzeset, veszély: 112-es segélyhívó

• Közterületen elhullott állat: Kovács Tibor falugondnok, 06-30/572-2830

A Tokodon felmerülő, önkormányzatunkat érintő problémák megoldása érdekében létrehoztuk a To-
kodi Panaszkodó nevű Facebook csoportot, ahová várjuk a lakossági észrevételeket. Ezen a felületen 
jelezhetik például azt is, ha illegális szemétlerakás történt a településünk egy-egy pontján. Célunk, 
hogy minél hamarabb értesüljünk az elvégzendő feladatokról és hogy gondoskodhassunk a problé-
mák megoldásáról. Csatlakozzanak a Tokodi Panaszkodó csoporthoz, hiszen közös célunk, hogy To-
kod minél szebb és rendezettebb település legyen!
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A hidak és mi - múltidézés

Egymás mellett éltünk sok évtizedet, megsérültél, feltártad titkaidat – a kis híd már rég nincs – alka-
lom, hogy írjak „rólatok”.
Híd még nem volt, csak kövezett patakmeder, mint az út. Hamar lettek pajtásaim, az „avégi” gyere-
kek. Legkedvesebb játszóhelyünk az út-patak kereszteződése. A nagyobb köveket fényesre csiszolták 
a kocsikerekek, azokon ültünk vagy a Dunától hozott kavicshalmokon játszottunk. Víz mindig volt a 
mederben, a karsztforrások táplálták a mi kis tavacskáinkat is. Itt lubickoltak, tollászkodtak a környék 
libái, kacsái amíg mi megérkeztünk, vagy jött egy ökrös szekér, szétrebbent a gyerek-állatsereg. Autó 
még sehol. Az árok csak mélyült a nagyobb esőkkel, kellett a híd. Id. Muzslai János kőműves-mester és 
brigádja kőpilléres hidat épített, járdát híddal, korlátokkal 1940 körül. Ebben az időben épült a Petőfi 
emlékmű, lépcsős alapzattal.
A játszóhelyünket elvesztettük, de kaptunk újakat. Kiváló bújócskázóhely lett a híd alatt. Mélyítették, 
így átszaladhattunk alatta, fölötte. A kertünk végénél gátat építettünk, a kis tóban már fürödhettünk is 
az állatsereggel felváltva, a hatalmas szeder és akácfák alatt.
Még nem ért ide, de már kitört a világháború. Nyugalmasabb idők, iskola szünetekkel, bombázók, va-
dászgépek. Beléptünk a háborúba, nyugatról jöttek a német csapatok égen, szárazföldön. A felderítők 
Tokodra értek. Méricskélték az „új” hidunkat, megállapítás: nem elég erősek a hatalmas tankok-Tig-
risek, D2-sek átvonulására. A községnek át kellett építeni a megadott határidőig. 
Nagy feladat volt a tokodi Muzslai kőműves mesternek, segíteni jöttek a tátiak (Schmidt, Farkas, Sze-
ferinusz brigádok). Megépült az új beton és vasgerendákkal lerakott, fallal megtámasztott pillérekkel 
a kívánt híd. (Ez mind láthatóvá vált.) Vaskorlátok a kis hídra is kerültek. Mindkét híd építését 6, majd 
10 évesen nézhettem, nézhettük – mint érdekességet – a hentesüzlet lépcsőjéről, néhány méterre.

Megjöttek a tankok (erre többen emlékeznek még) velük az igazi háború. Úgy megtetszett a néme-
teknek az „alkotás” be is ástak két tankot az út és patak szögletébe, csak az ágyúcső és a kerek, fedős 
nyílás látszott ki a halom tetején. (Az iskola fordulójánál is volt egy beásott tank, hallottam, én nem 
emlékszem.) A híd többször volt bomba- és egyéb támadások célpontja. 
Nyugalmasabb időben a fiatal német katonák játszottak a gyerekekkel. (sváb anyám többször tolmá-
csolt, ezért ismertem a táblacsokit, meg a kemény marmeládot – lekvárt). A tankok felső nyílásán 
beemelték a gyerekeket a műszerfalhoz. (ez akkor a csoda volt). Még a Faragó Feri nagypapa is erről 
mesélt, hány éves lehetett akkor?
Többször támadták az utat, a hidat, a tankokat, de nem találták el. Még a láncos bomba (5 db) is mellé 
csapódott, 2 a jegyzőkertbe, 1 a házunk végébe, 1 a tankok mellé, a Mocsár Rozi néni házához az ötödik. 
Az állófront 75 napig tartott, a borzalom éjszakájáig. 
Tehát a hidak (nagy, kicsi) és a két tank is éppen maradtak, pedig a környező házakat, fákat is meg-
tépázta a szőnyegbombázás. Évtizedek alatt nagyobb javítása nem volt, csak az útjavítások aszfaltja 
került rá. A régi kis híd korlátai a fűzfa alá értek. Mindig volt vendége a tornázó gyerekek, cigiző srácok, 
este találkahely. 
A szennyvíz csatornák építésekor a problémák megoldására nagy- és kis híd közét, a betoncsatornáig 
lefedték, a csatorna egy részét is. A térkövezéssel egységes járda épült, a most láthatóvá vált csator-
nára is.
A magányos villanyoszloptól (tehát üres doboztól) induló, majd összetört vascsőből kábel folytatódik 
az előttünk lévő kútgyűrűs csatorna mellett, vascsőben. Meddig? Ezek a régi bányatelefon részei vol-
tak. 
Most nem jó a romos hidat látni, de sokunknak még a múltunk része. 
Újjáépítve örömmel megyünk át rajta. Virágot teszek a kerítésem sarkára, ha korlát lesz a hídon, arra. 

Huber Andrásné



Községünk életéből
Tokod

i kopogtató  13.
Folytatódik a bajnokság a TÜSC számára

Véget ért a felkészülési időszak a Tokod-Üveggyári Sport Club (TÜSC) labdarúgói számára, akik a jó 
idő beköszöntével utoljára április 2-án, szerdán edzettek a sportcsarnokban. 
A Kistelepülések Tornája elnevezésű bajnokságban szereplő csapat az őszi szezont követően sem pi-
hent, az önkormányzat támogatásával minden szerdán edzést tartottak a tokodi teremben, emellett 
egy esztergomi és egy dorogi teremlabdarúgó tornán is részt vettek. Sőt a TÜSC edzőmérkőzést is ját-
szott a vármegyei harmadosztályban szereplő Annavölgyi Bányász SE-vel, a találkozót az idegenben 
szereplő üveggyári alakulat nyerte meg 7:10-re.

A TÜSC közösségi oldalán azt írják, hogy jó formában vannak a labdarúgók, jó a csapat és a közösség 
és a sérülés is elkerüli őket, így jó előjelekkel vágják a tavaszi mérkőzéseket. Persze a játéknapok kö-
zött sem fognak pihenni, hiszen úgy tervezik, hogy a jó időre való tekintettel a sportcsarnok helyett 
kéthetente az új műfüves pályán fognak majd gyakorolni.
A Kistelepülések Tornája április 12-én Dágon folytatódik, majd 26-án, a következő fordulóban éppen 
a TÜSC lesz a házigazda Tokod-Üveggyárban. Május 10-én Epölön, majd 24-én újra Dágon lesz játék-
nap. 
Az április 26-i fordulót a Monostori Tivadar Utánpótlás Központban rendezik meg, az első mérkőzés 
(TÜSC-EPÖL) a tervek szerint 13 órakor fog kezdődni. 
Sok sikert kívánunk a TÜSC csapatának a bajnokságban, szurkoljunk együtt, hogy megszerezhessék a 
bajnoki címet!
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Községünk életéből
Tokod

i kopogtató  15.

FÁJÓ SZÍVVEL BÚCSÚZUNK 
ELHUNYT LAKOSAINKTÓL!

- Schubert László    68 éves
- Horváth László Béláné (Lakatos Angela)  61 éves
- Kürti Lukácsné (Robotka Klára)   86 éves
- Pap Károlyné (Robotka Julianna)   95 éves
- Kristóf János     61 éves
- Papp Lieselotte     87 éves
- Puskárné Burger Mária    73 éves
- Forintos Józsefné (Munár Margit Terézia)  70 éves
- Major Béláné (Kiss Katalin)    77 éves

SOK SZERETETTEL KÖSZÖNTJÜK 
KÖZSÉGÜNK ÚJSZÜLÖTTEIT:

• Juhász Ottó
• Fáklyási Mátyás Alex
• Tillmann Luca
• Reményi Benett Máté
• Hegedüs Anna Zsófia
• Hegedűs Benett

Anyakönyvi hírek

Valamikor réges-régen, még a világ kezdetén, Földanyának 
tizenkét gyermeke született. Ők voltak a tizenkét hónap. A 
harmadik gyermek egy cserfes kislány volt, aki a Március ne-
vet kapta Földanyától.
Sok-sok éven át minden fennakadás nélkül működtek a dol-
gok. Időben, egymás után érkeztek a Földre a hónapok: Janu-
ár után Február, aztán Március – és így tovább. Minden évben 
ugyanúgy.
Március a tavasz lelke volt. Ragyogó zöld szemeivel és hajá-
val, amely az ébredő fűszálak színét idézte, mindenkit elbű-
völt. Ő volt Földanya egyik kedvenc gyermeke, és a tavasz első 
hónapját képviselte az emberek és az állatok számára. Márci-
us minden reggel kis szárnyai suhogásával köszöntötte őket, 
miközben csilingelő hangok kísérték lépteit. A hónap elején 
még hűvös szellővel érkezett, de ahogy a nap egyre maga-
sabbra kúszott az égen, úgy bontakozott ki ereje, és hozott 
magával egyre több meleget és fényt.
Történt azonban egyszer, hogy Március elfelejtett időben megjelenni. Késlekedése miatt a hideg tél 
továbbra is markában tartotta a földet. Az emberek várták a meleg időt, a virágok a kinyílást, de a kis-
lány késlekedése miatt mindez elmaradt.
A hó továbbra is beborította a tájat, a fák ágai még mindig dérrel voltak fedettek, és a tavaszra vágyó 
lények egyre türelmetlenebbek lettek. Földanya aggódva figyelte az eseményeket, hiszen tudta, hogy 
Március fontos szerepet játszik az új évszak megérkezésében.
Senki sem tudta, merre járhat Március. Aggódva figyelte mindenki a tájat, attól félve, hogy ha nem ér-
kezik meg a tavasz, az egész év rendje felborul. Az emberek nem tudnak vetni, a növények nem tudnak 
kisarjadni a földből. Minden élőlény megsínyli majd ezt a késlekedést.
S hogy merre volt Március? Még mindig az igazak álmát aludta. Valamiért ebben az évben nem ébredt 
fel időben. Szerencsére azonban a téli nap sugaraival megcsiklandozta a kislány orrocskáját, amitől az 
nagyot tüsszentett, és csodálkozó szemekkel felült az ágyában.
– Mi történt? Hol vagyok? – kérdezte hangosan, mintha bárki is válaszolhatott volna neki.
Körülnézett a szobában, majd kinézett az ablakon, és meglátta a behavazott tájat. Ekkor jutott eszébe, 
hogy itt az ideje ébrednie, hiszen nélküle nem érkezhet meg a tavasz a Földre.
– Köszönöm, Napocska, hogy felkeltettél! – kiáltotta a még gyengén fénylő napnak, majd gyorsan ki-
ugrott az ágyból. Gyors mosdás és fésülködés után kiszaladt az ajtón, és amint megjelent, a hó azon-
nal olvadni kezdett. Ez volt a jel bátyjának, Februárnak, hogy végre visszavonulhat, és lepihenhet egy 
újabb évre.
Március nem tétlenkedett, hanem azonnal munkához látott. Igaz, későn érkezett, de volt elég va-
rázsereje, hogy megfordítsa a helyzetet. Csilingelő hanggal és ragyogó mosollyal dolgozni kezdett. 
Szép lassan felmelegítette a levegőt, megszabadította a földet a hótól, és előhívta a virágokat a föld 
alól. Bár késett, végül mégis sikerült megteremtenie a tavasz varázsát.
Az emberek és az állatok boldogan fogadták érkezését, és hálásan köszönték meg neki, hogy vissza-
hozta az életet és a meleget. Március pedig megfogadta, hogy soha többé nem késlekedik, és mindig 
időben érkezik, hogy megajándékozhassa a világot a tavasz csodájával.

Bombicz Judit – Álomszuszék Március
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